
 

 

Interpellatie PvdA fractie tijdens Provinciale Statenvergadering op 

maandag 3 oktober 2016 inzake veiligheidssituatie Petten  

Ter inleiding een overzicht van incidenten bij HFR Petten tussen 1 

januari 2013 – heden  

1) Nucleaire incidenten worden aangegeven met een schaal 

genaamd INES. Dit is de schaal waarop de ernst van het 

nucleaire incident wordt aangegeven. De rampen in Fukushima 

en Tsjernobyl waren INES-7. In 2013 heeft het IAEA 

(International Atoom Energie Agentschap)  2 incidenten in 

Petten als INES-2 geclassificeerd. Dit is vrij hoog en 

ongebruikelijk voor Nederland.  

2) Alle ‘meldingsplichtige ongewone gebeurtenissen’ rondom 

nucleaire stoffen die in Nederland plaatsvinden moeten worden 

gemeld bij de ANVS (Autoriteit Nucleaire Veiligheid en 

Stralingsbescherming) 

Lijst van incidenten:  

2013 

 

19 februari 2013  HFR: Fout in veiligheidsanalyse HFR, INES-

niveau 2 

19 juli 2013   HFR: Storing in meetsysteem van radioactiviteit 

in ventilatielucht van Reactorhal, INES-niveau 1 

28 augustus 2013 HFR: Beveiliging tegen te hoog 

reactorvermogen tijdelijk verkeerd ingesteld  INES-niveau 1 

28 augustus 2013  HFR: Splijtstofelement ondersteboven in kern 

geladen. 



 

 

26 september 2013 Afwijking in een regelstaaf in de HFR, INES 

niveau 2  

17 oktober 2013  Te hoge uraniumconcentratie in tank vloeibaar 

afval in de Molybdeen Productie Facility, INES niveau 2 

Nov 2013 – feb 2014  Kernreactor stilgelegd voor toepassen 

verbeteringen in techniek,  veiligheidssysteem en de organisatie 

 

2014 

In 2014 hebben zich, volgens de melding bij ANVS 9 meldingsplichtige 

onverwachte gebeurtenissen voorgedaan bij de HFR in Petten en 8 bij 

de overige installaties van NRG in Petten. Zie bijlage voor de details 

van deze incidenten. Volgens de ANVR was het aantal incidenten 

hoger dan het jaar ervoor maar waren zij minder erg dan die in het 

jaar ervoor. Deze zijn na onderzoek, schoonmaak, controle, of belofte 

van NRG om herhaling te voorkomen etc. allen ingeschaald in de 

categorie INES-niveau 0 wat betekent ´niet veiligheidsrelevant´.  

 

2015  

In 2015 zijn er 7 meldingsplichtige onverwachte gebeurtenissen 

inzake de HFR in Petten bij de ANVS gemeld. Na onderzoek, controle, 

schoonmaken (na lekkages) etc. zijn deze allen ingeschaald in de 

categorie INES-niveau 0 wat betekent ‘niet veiligheidsrelevant’.  

 

2016  

 

12 september 2016 NRG meldt bij ANVR dat de HFR uit voorzorg uit 

bedrijf is genomen vanwege een toename in ruis in de 



 

 

meetinstrumenten die de reactiviteit in de reactor bewaken 

waardoor de meetwaarden sterker fluctueerden dan normaal 

gesproken. Onderzocht door ANVR op 24/09 waarna ingeschaald op 

INES niveau 0. HFR is weer in bedrijf. 

 

 

Wat betreft de vaten met radioactief afval:  

 

In beantwoording op vragen van Provinciale Staten op 16 juli 2012 

heeft toenmalig gedeputeerde Van Run geantwoord dat het de 

bedoeling is dat al het historische afval in 2017 zal zijn verwijderd 

richting Borsele. Het betreft hier 1600 vaten kernafval waarvan NRG 

deze week gezegd heeft dat het bedrijf het financieel niet op kan 

brengen om ze op een veilige en verantwoorde manier af te voeren. 

Tevens is het volgens NRG voor een deel niet duidelijk wat de vaten 

bevatten omdat deze over de laatste decennia zijn opgespaard.  

 

Sinds de ingebruikname van de reactor in 1961 is radioactief afval 

geproduceerd, dat aanvankelijk in Petten zelf werd opgeslagen met 

de bedoeling het daar 300 jaar te laten liggen. Maar in 1993 besloot 

het Kabinet dat al het radioactief afval in Nederland centraal moet 

worden opgeslagen: bij de COVRA in Zeeland. Het afvoeren van de 

ongeveer 1600 vaten radioactief afval blijkt veel ingewikkelder en 

kostbaarder dan gedacht. Het is een wereldwijd unieke operatie, die 

NRG volgens de financiële jaarrekening ruim 100 miljoen euro kost. 

Het laten liggen van het afval in Petten druist tegen het rijksbeleid 

t.a.v. nucleair afval welke luidt:  



 

 

Het is de bedoeling dat al het nucleaire afval in Nederland wordt 
vervoerd naar Zeeland, naar de Covra (de Centrale Organisatie voor 
Radioactief Afval) in de gemeente Borssele. Hier wordt het voor 
honderd jaar boven de grond opgeslagen, in een speciaal daarvoor 
ontworpen faciliteit. Daarna is de bedoeling dat het afval ergens 
ondergronds wordt opgeslagen; nog onbekend is welke locatie(s) 
daarvoor in aanmerking komen. 

 

 

 

 

Vragen PvdA fractie  

De bovenstaande incidenten hebben regelmatig het nieuws gehaald. 

Soms werd het incident zelf actief gecommuniceerd door NRG of de 

toezichthouder maar, en vooral de laatste tijd, bereiken ons (soms 

anonieme) berichten die gaan over veiligheidscultuur, het borgen van 

veiligheidsprestaties, het vertrek van sleutelfiguren uit de organisatie 

en de financiën. In de brief van Minister Schultz van 12/09/2016 aan 

de 2e Kamer over de situatie in Petten schrijft zij:  

 

De ANVS concludeert dat er op dit moment geen twijfel bestaat over 

de nucleaire veiligheid. Wel dient ervoor gewaakt te worden dat NRG 

zijn veiligheidsprestaties borgt en continu verbeterd. Bijzondere 

(omgevings)factoren van NRG vormen hiervoor, op termijn, een risico. 

Deze conclusie is afgeleid uit inspecties die vooral gericht zijn op de 

installatie (techniek) en de bijbehorende bedrijfsvoering. Bij inspecties 

wordt ook aandacht besteed aan elementen die als onderdelen gezien 

worden van het begrip veiligheidscultuur. Te noemen zijn elementen 

als leiderschap, veiligheidsbewustzijn, risicobewustzijn, 



 

 

communicatie, leren van incidenten, continu verbeteren, commitment 

en openheid/transparantie.   

 

1. Kan het college ons nader informeren wat de Minister precies 

bedoelt met de passage dat bijzondere (omgevings)factoren 

van NRG op termijn een veiligheidsrisico vormen?  

 

Veel van de direct betrokkenen (bijvoorbeeld de inwoners, 

gemeenten en bedrijven in de nabije omgeving van Petten) ervaren 

de situatie als nijpend. Men kan de informatie niet op waarde 

schatten: is Petten en haar omgeving nog wel een veilige plek voor 

mijn opgroeiende kinderen? Deze verontrustende en met emoties 

beladen berichten bereiken steeds meer mijn fractie en dat baart ons 

zorgen. De PvdA vindt dat GS het toegenomen gevoel van 

onzekerheid en onveiligheid van Noord Hollanders actief moet 

agenderen en uitdragen bij het Kabinet en desnoods hierbij haar hulp 

moet aanbieden.    

 

2. Is het College bereid om het toegenomen gevoel van 

onzekerheid en onveiligheid van Noord Hollanders actief te 

agenderen bij het Kabinet? Zo ja is het college bereid om samen 

met het Kabinet en de betrokken instanties actief de bewoners, 

gemeenten en bedrijven te informeren over de actuele 

veiligheidssituatie? Zo nee waarom niet?  

 

De PvdA fractie doet de suggestie aan de hand om de openbare 

uitkomsten van de INSARR missie (die omstreeks 11 oktober 

beschikbaar komen) actief en in een voor iedereen begrijpelijke taal 



 

 

te communiceren en hierover in gesprek te gaan met Noord 

Hollanders bv door het organiseren van bewonersbijeenkomsten (in 

nauw overleg met de betrokken gemeenten).  

 

3. Is het College met de PvdA fractie eens dat het een 

onwenselijke situatie is dat 1600 vaten met kernafval nog 

steeds opgeslagen liggen in Petten? Zo ja is het college bereid 

om haar zorgen hierover z.s.m. middels een brief aan de 

betrokken Ministers en Kamerleden kenbaar te maken? Zo nee 

waarom niet?  

 

Daarnaast heeft de minister van Economische Zaken aangekondigd 

dat hij voor 1 oktober 2016 een integraal besluit zal nemen over 

ontvlechting van de Stichting ECN en de toekomst van de 

verschillende activiteiten en hierover de Kamer zal informeren (4e 

kwartaal 2016).  

4. Mocht in het besluit van de Minister niet opgenomen zijn wat 

de ontvlechting van de activiteiten voor invloed heeft voor de 

toekomst van Stichting Pallas is het college bereid dit alsnog wel 

op te (laten) nemen en commissie EEB hierover actief te 

informeren. Is het college hiertoe bereid? Zo nee waarom niet?  


